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Dementia as a multi-facetted ailment demands multimodal approaches. Music Therapy has gained sufficient evidence as therapeutic concept in many areas of traditional medicine. Standards for research, methods and quality of application are established. For people suffering from dementia music offers a variety of beneficial effects, especially enhancing communication and quality of life. Care givers appreciate relief in emotionally aversive situations as well.

      


Demenz als facettenreiches Leiden erfordert multimodale Ansätze. Die Musiktherapie hat sich in vielen Bereichen der Schulmedizin als therapeutisches Konzept erwiesen – Standards für Forschung, Methoden und Qualität der Anwendung wurden festgelegt. Für Menschen mit Demenz wie auch für das pflegerische Umfeld bietet Musik eine Vielzahl von positiven Effekten, die insbesondere die Kommunikation und die Lebensqualität verbessern.
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